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 Protokół Nr XV/2019  

z Sesji Rady Powiatu Grójeckiego 

odbytej w dniu 20 września 2019 r.   

  

Sesja odbyła się w Sali Konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Grójcu 

ul. Piłsudskiego 59.  

 

Przewodniczący Rady Janusz Karbowiak o godzinie 9.00 otworzył Sesję 

wypowiadając formułę „Otwieram Sesję Rady Powiatu Grójeckiego”. 

Następnie powitał Panie i Panów Radnych Powiatu Grójeckiego, Dyrektorów 

jednostek organizacyjnych Powiatu Grójeckiego oraz Naczelników wydziałów 

Starostwa Powiatowego, Sekretarza Powiatu, Skarbnika Powiatu oraz przybyłych 

gości.    

 

Ad. 2 

Przewodniczący Rady poinformował, że obecnie w Sesji uczestniczy  

17 radnych, co pozwala na podejmowanie prawomocnych decyzji. Lista obecności 

stanowi (zał. nr 1) do niniejszego protokołu.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu odczytał klauzurę informacją RODO.  

 

Ad. 3  

Przyjęcie porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu odczytał autopoprawkę Zarządu Powiatu do: 

- Projektu Uchwały Rady Powiatu Grójeckiego zmieniającego Uchwałę Budżetową 

Powiatu Grójeckiego na rok 2019, która został przyjęta 17 głosów „za”. /załącznik/  

- Projektu Uchwały Rady Powiatu Grójeckiego w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Grójeckiego na lata 2019-2027”, która został przyjęta 

17 głosów „za”. /załącznik/ 

 

Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad:  

1. Otwarcie Sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 
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4. Przyjęcie protokołu z Sesji Rady Powiatu z dnia 27 czerwca 2019 r. oraz 30 lipca 

2019 r.    

5. Sprawozdanie Starosty Grójeckiego z pracy Zarządu Powiatu i informacje 

Starosty Grójeckiego. 

6. Rozpatrzenie projektów uchwał oraz podjęcie uchwał w sprawach:  

6.1. zmieniająca Uchwałę Budżetową Powiatu Grójeckiego na rok 2019; 

6.2. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Grójeckiego na lata  

2019-2027”; 

6.3. zmieniająca uchwałę Nr III/21/2018 Rady Powiatu Grójeckiego z dnia  

28 grudnia 2018 r; 

6.4. zmieniająca uchwałę Nr III/20/2018 Rady Powiatu Grójeckiego z dnia  

28 grudnia 2018 r. w sprawie uchwalenia regulaminu określającego niektóre 

zasady wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach 

oświatowych prowadzonych przez Powiat Grójecki; 

6.5. stwierdzenia przekształcenia Centrum Kształcenia Praktycznego i Ośrodka 

Dokształcania i Doskonalenia Zawodowego, wchodzących w skład CKZiU  

w Nowej Wsi w Centrum Kształcenia Zawodowego w Nowej Wsi oraz w sprawie 

zmiany uchwały XXIX/169/2013 z dnia 30 kwietnia 2013 r. w sprawie 

utworzenia zespołu po nazwą CKZiU w Nowej Wsi; 

6.6. rozpatrzenia petycji mieszkańców Powiatu Grójeckiego.  

7. Sprawozdania z prac Komisji Stałych od ostatniej Sesji Rady Powiatu Grójeckiego.  

8. Interpelacje i zapytania radnych.  

9. Wolne wnioski i oświadczenia radnych.  

10. Zamknięcie posiedzenia.  

 

Porządek obrad został przyjęty.  

Ad. 4  

Przyjęcie protokołu z Sesji Rady Powiatu z dnia 27 czerwca 2019 r. oraz 30 lipca 

2019 r.    

Protokoły zostały przyjęte.  

 

Ad. 5  

Sprawozdanie Starosty Grójeckiego z pracy Zarządu Powiatu i informacje Starosty 

Grójeckiego. – przedstawił Starosta Krzysztof Ambroziak /załącznik/ 
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Radny Władysław Kumorek poruszył sprawę zbycia udziałów PKS Grójec, zadając 

pytanie czy kwota 2 tys. zł. za udział była propozycją p. Prezesa czy innej osoby. 

W odpowiedzi Starosta Krzysztof Ambroziak poinformował, że propozycja była 

Prezesa PKS Grójec.  

 

Radny Władysław Kumorek odniósł się do sprawy dróg zgłaszanych do remontów 

gdzie szerokość drogi nie spełnia wymaganych standardów.     

W odpowiedzi Starosta Krzysztof Ambroziak poinformował, że mogą być odstępstwa 

dot. szerokości drogi przy realizacji inwestycji na drogach gminnych. Drogi, które 

realizujemy a nie spełniają warunków są dzielone na odcinki.   

 

Radny Wojciech Wojtczak zwrócił się z zapytaniem ile udziałów w spółce PKS 

obecnie ma powiat oraz inni udziałowcy. Poruszył także sprawę udziałów, które były 

zaproponowane do zbycia za kwotę 2 tys. zł.  

W odpowiedzi Przewodniczący Rady Powiatu Janusz Karbowiak poinformował, że 

na posiedzeniu Rady Nadzorczej uzyskał informacje od p. Celejewskiego, że 

przygotuje pismo do Zarządu z ofertą sprzedaży udziałów wyłącznie Powiatowi 

Grójeckiemu. Takie pismo wpłynęło z ofertą z jeden udział 2 tys. zł jest to kwota, 

której powiat nie jest w stanie wygospodarować w swoim budżecie.   

 

Radny Wojciech Wojtczak poruszył sprawę stanu prawnego dróg powiatowych  

i zwrócił się z zapytaniem czy są zgody mieszkańców, aby przeprowadzić całą 

procedurę.  

W odpowiedzi Starosta Krzysztof Ambroziak poinformował, że są podejmowanie 

działania, aby uregulować stan dróg. Stan dróg jest wyprowadzany jednak nie 

zostanie to wykonane w czasie jednej kadencji, ponieważ niektóre sprawy są zawiłe  

i czasochłonne.    

 

Radny Adolf Maciak odniósł się do sprawy udzielonego pełnomocnictwa Dyrektorowi 

PUP w Grójcu do reprezentowania w sądzie. Radny poprosił o przybliżenie sprawy.   

W odpowiedzi Dyrektora PUP Marzanna Skoczek poinformowała, że 

pełnomocnictwo jest do reprezentowania powiatu grójeckiego przed organami 

egzekucyjnymi w sprawie Vugar Fruit sp. z o.o. gm. Belsk Duży.   
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Radny Adolf Maciak odniósł się do sprawy składanych wniosków na inwestycje 

drogowe w ramach funduszy klęskowych. Radny zwrócił się z zapytaniem czy 

komisja transportu będzie opiniowała te odcinki dróg czy nie będzie miała nic do 

powiedzenia w tej sprawie. 

W odpowiedzi Starosta Krzysztof Ambroziak poinformował, że sprawa była 

omawiana na posiedzeniu zarządu a komisja transportu na dwudniowym posiedzeniu 

zapoznała się ze stanem dróg w terenie. Uznaliśmy, że jak jest pozytywna opinia 

Instytutu Meteorologii i Gospodarki Wodnej o zdarzeniu na terenie powiatu to nie 

czekamy tylko składamy wnioski. Na komisji będziemy rozmawiać na temat odcinków 

zakwalifikowanych.  

 

Radny Adolf Maciak odniósł się do punktu sprawozdania dot. sytuacji kadrowo - 

finansowej PZD Grójec radny poprosił o przybliżenie sprawy.    

W odpowiedzi Starosta Krzysztof Ambroziak poinformował, że PZD Grójec 

odnotowało kilka zdarzeń, które nie były planowane, co wiąże się z dodatkowym 

odciążeniem finansowym. Pozyskaliśmy wspólnie z gminami ok. 3 tys. ton destruktu, 

który wzmocni pobocza. Cześć destruktu była przekazana gminom, które w ramach 

własnych środków wzmacniały pobocza. Istnieje potrzeba, aby zasilić budżet PZD 

Grójec gdzie na dzisiejszej sesji przekażemy 50 tys. zł. a w przyszłości będziemy 

zwiększać środki na zimowe utrzymanie dróg. Trwały również rozmowy na temat czy 

PZD pod względem kadrowym jest w stanie wykonać część prac jak utrzymanie 

rowów, odkrzaczanie, wzmacnianie poboczy destruktem.  

 

Radny Wojciech Wojtczak zwrócił się z zapytaniem, jakie drogi z gminy Błędów 

zostały zgłoszone w ramach funduszy klęskowych.  

W odpowiedzi Starosta Krzysztof Ambroziak poinformował, że wszystkie odcinki 

dróg, które wymagają remontu będą udostępnione w formie wykazu w późniejszym 

terminie.  

 

Radny Adolf Maciak odniósł się do spotkania w Mazowieckim Urzędzie 

Wojewódzkim w Warszawie w sprawie podpisania umowy w ramach funduszy 

rozwoju przewozów autobusowych, z którego dofinansowane będzie przeznaczone 

na przywracanie lokalnych połączeń autobusowych. Radny poprosił o przybliżenie 

sprawy tj., od kiedy i jakie kursy będą przywrócone.  
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Starosta Krzysztof Ambroziak poinformował, że sprawa była przedmiotem obrad 

jednej z wcześniejszych sesji rady powiatu. Były podejmowane stosowne uchwały na 

zawarcie porozumienia. Na naszym powicie jest 13 odcinków oraz 7 odcinków 

autobusowych łączących z powiatem białobrzeskim. Starosta przedstawił odcinki, 

które będą przywrócone. (Grójec – Pniewy – Kruszew – Grójec, Grójec – Pniewy – 

Karolew, Grójec – Machnatka – Worów – Grójec, Grójec – Dańków – Mogielnica – 

Dębnowola, Grójec – Błędów – Wilków, Grójec – Mogielnica – Nowe Miasto, Grójec 

– Sadków Szlachecki –  Złota Góra – Grójec, Grójec – Piekiełko – Lewiczyn – 

Goszczyn, Grójec – Błędów – Gołosze – Nowe Miasto, Grójec – Boglewice – Nowa 

Wieś – Warka, Grójec – Olszany – Nowy Miedzechów – Warka, Grójec – Przydróżek 

– Zbrosza Duża, Grójec – Sułkowice – Grobice. (odcinki pilotażowe) Porozumienia 

zostały podpisane i autobusy kursują.  

 

Radny Władysław Kumorek poruszył sprawę zatrzymywania autobusów przy stacji 

PKP w Warce.  

Starosta Krzysztof Ambroziak poinformowała, że sprawa była zgłoszona do PKS, aby 

autobusy zajeżdżała na PKP w Warce. 

 

Radny Wojciech Wojtczak odniósł się do sprawy funkcjonowania szpitali  

w powiecie. Radny poprosił o przybliżenie sytuacji oraz czy były rozmowy z bankami, 

co do udzielenia kredytu. 

Starosta Krzysztof Ambroziak poinformował, że problemy finansowe w szpitalach są 

i najprawdopodobniej będą nawet jak będą środki zewnętrzne. Dyrekcja szpitali 

prowadzi rozmowy z bankami na temat kredytów. W całej Polsce jest zła sytuacja 

dot. finansowania szpitali i banki nie są zainteresowane udzieleniem szpitalowi 

kredytu. Obecnie trwają rozmowy jak będą konkretne ustalenia zostaną 

przedstawione zainteresowanym.   

 

Radny Robert Lipiec poruszył sprawę karetek, które miały być pozyskane dla 

grójeckiego szpitala.  

W odpowiedzi Starosta Krzysztof Ambroziak poinformował, że był program z rezerw 

rządowych na pozyskanie karetek. Z naszej strony został złożony wniosek na trzy 

karetki do PCM Grójec. Uzyskaliśmy pozytywną opinię od służb Wojewody. 

Następnie opinia z Ministerstwa Zdrowia gdzie Ministerstwo przychyliło się do dwóch 

karetek. Po sugestii z Ministerstwa Zdrowia został zmieniony wniosek na dwie 
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karetki. Jednak Kancelaria Prezesa Rady Ministrów podjęła inną decyzję i karetki 

zostały przekazane do innych szpitali.  

 

Radny Jan Madej zwrócił się zapytaniem czy wiadomo, kto odpowiada za błędne 

przetargi przy budowie SOR w Grójcu i czy zostały podjęte w tej sprawie kroki 

prawne.  

W odpowiedzi Starosta Krzysztof Ambroziak poinformował, że sprawa była 

poruszona na posiedzeniu zarządu oraz na wspólnym posiedzeniu zarządu i komisji 

zdrowia. Komisja przetargowa składa się z przewodniczącego, sekretarza i członków 

komisji. Sekretarz komisji jest osobą, która pilnuje dokumentów. Zobowiązaliśmy  

p. Prezes do wyciągnięcia stosownych konsekwencji.  

 

Radny Wojciech Wojtczak poprosił o przybliżenie rozmów z Ministerstwa Zdrowia na 

temat błędów w zamówieniach publicznych dot. budowy SOR. Dlaczego do rozmów 

została upoważniona tylko p. Prezes. Negocjacje nie zostały przygotowane w sposób 

należyty (prostacki) można było je przygotować inaczej.  

 

Przewodniczący Rady Janusz Karbowiak zwrócił się do radnego Wojtczaka 

przywołując go do porządku. Poprosił o odnotowanie faktu w protokole.  

Przewodniczący Rady przypominał radnemu Wojtczakowi, że kiedy był członkiem 

zarządu to przetarg na budowę SOR był przygotowywany i to radny nie dopilnował 

obowiązku.  

 

Starosta Krzysztof Ambroziak odnosząc się do słów radnego Wojtczaka 

poinformował, że nie rozumie wypowiedzianych słów. Jak można prowadzić 

negocjacje po przeprowadzeniu procedury przetargowej. W procedurze przetargowej 

jest dokument albo go nie ma nic się nie negocjuje.   

 

Ad. 6  

Rozpatrzenie projektów uchwał oraz podjęcie uchwał w sprawach:  

 

Ad. 6.1 

Projekt Uchwały Rady Powiatu Grójeckiego zmieniający Uchwałę Budżetową 

Powiatu Grójeckiego na rok 2019 wraz autopoprawką – przedstawił Skarbnik 

Powiatu Witold Kępka /załącznik/ 



7 
 

Komisja Finansów pozytywnie zaopiniowała na swoim posiedzeniu projekt uchwały.  

  

Przewodniczący Rady odczytał i poddał projekt uchwały pod głosowanie. Obecnych 

na sali obrad 16 radnych. W głosowaniu jawnym imiennym wzięło udział 16 radnych. 

Uchwała Nr XV/81/2019 została przyjęta jednogłośnie 16 głosów „za”.   

 

Ad. 6.2  

Projekt Uchwały Rady Powiatu Grójeckiego w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Grójeckiego na lata 2019-2027” wraz autopoprawką  

– przedstawił Skarbnik Powiatu Witold Kępka /załącznik/ 

Komisja Finansów pozytywnie zaopiniowała na swoim posiedzeniu projekt uchwały.   

 

Przewodniczący Rady odczytał i poddał projekt uchwały pod głosowanie. Obecnych 

na sali obrad 16 radnych. W głosowaniu jawnym imiennym wzięło udział 16 radnych. 

Uchwała Nr XV/82/2019 została przyjęta jednogłośnie 16 głosów „za”.   

 

Ad. 6.3  

Projekt Uchwały Rady Powiatu Grójeckiego zmieniająca uchwałę Nr III/21/2018 Rady 

Powiatu Grójeckiego z dnia 28 grudnia 2018 r – przedstawiła Naczelnik Wydz. EiZ 

Barbra Orłowska /załącznik/  

 

Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała na swoim posiedzeniu projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady odczytał i poddał projekt uchwały pod głosowanie. Obecnych 

na sali obrad 16 radnych. W głosowaniu jawnym imiennym wzięło udział 16 radnych. 

Uchwała Nr XV/83/2019 została przyjęta jednogłośnie 16 głosów „za”.   

 

Ad. 6.4  

Projekt Uchwały Rady Powiatu Grójeckiego zmieniająca uchwałę Nr III/20/2018 Rady 

Powiatu Grójeckiego z dnia 28 grudnia 2018 r. w sprawie uchwalenia regulaminu 

określającego niektóre zasady wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach 

i placówkach oświatowych prowadzonych przez Powiat Grójecki – przedstawiła 

Naczelnik Wydz. EiZ Barbara Orłowska /załącznik/ 
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Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała na swoim posiedzeniu projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady odczytał i poddał projekt uchwały pod głosowanie. Obecnych 

na sali obrad 16 radnych. W głosowaniu jawnym imiennym wzięło udział 16 radnych. 

Uchwała Nr XV/84/2019 została przyjęta jednogłośnie 15 głosów „za”. przy  

1 głosie „wstrzymującym się”.   

 

Ad. 6.5 

Projekt Uchwały Rady Powiatu Grójeckiego w sprawie stwierdzenia przekształcenia 

Centrum Kształcenia Praktycznego i Ośrodka Dokształcania i Doskonalenia 

Zawodowego, wchodzących w skład CKZiU w Nowej Wsi w Centrum Kształcenia 

Zawodowego w Nowej Wsi oraz w sprawie zmiany uchwały XXIX/169/2013 z dnia 30 

kwietnia 2013 r. w sprawie utworzenia zespołu po nazwą CKZiU w Nowej Wsi – 

przedstawiła Naczelnik Wydz. EiZ Barbra Orłowska /załącznik/ 

 

Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała na swoim posiedzeniu projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady odczytał i poddał projekt uchwały pod głosowanie. Obecnych 

na sali obrad 16 radnych. W głosowaniu jawnym imiennym wzięło udział 16 radnych. 

Uchwała Nr XV/85/2019 została przyjęta jednogłośnie 16 głosów „za”.   

 

Ad. 6.6  

Projekt Uchwały Rady Powiatu Grójeckiego w sprawie rozpatrzenia petycji 

mieszkańców Powiatu Grójeckiego – przedstawiał Przewodniczący Rady /załącznik/  

 

Radny Wojciech Wojtczak poinformował, że z mieszkańcami powinny być 

przeprowadzone konsultacje. Nowa p. Dyrektor SP ZOZ powinna zorganizować 

spotkanie i przedstawić problem.  

 

Przewodniczący Rady Janusz Karbowiak poinformował, że temat był poruszany na 

posiedzeniu Rady Społecznej a mieszkańcy są doskonale zorientowani w sytuacji, 

jaka panuje w szpitalu. W Nowym Mieście była zorganizowana sesja nadzwyczajna 

gdzie każdy mógł przyjść a związki zawodowe o sytuacji są informowane na bieżąco. 

Przewodniczący Rady przypominał, że w poprzedniej kadencji wpłynęło pismo 

podobnej treści i radny żadnych konsultacji społecznych nie przeprowadzał.    
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Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Cezary Kołodziejski 

poinformował, że na posiedzeniu członkowie komisji 3 głosami „za” uznali petycje za 

niezasadne a 3 członków komisji „wstrzymało się od głosu”.  

 

Przewodniczący Rady odczytał i poddał projekt uchwały pod głosowanie. Obecnych 

na sali obrad 15 radnych. W głosowaniu jawnym imiennym wzięło udział 14 radnych. 

Uchwała Nr XV/86/2019 została przyjęta jednogłośnie 3 głosów „za” przy  

11 głosach „przeciw”. Petycja została uznana przez radnych, jako niezasadna.    

 

Ad. 7  

Sprawozdania z prac Komisji Stałych od ostatniej Sesji Rady Powiatu Grójeckiego.  

 

Przewodniczący Komisji Finansów Adam Balcerowicz poinformował, że komisja na 

swoim posiedzeniu pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał rady powiatu będące 

przedmiotem obrad dzisiejszej Sesji Rady Powiatu tj. dot. zmian w budżecie powiatu 

na 2019 r. oraz w sprawie zmiany WPF Powiatu Grójeckiego na lata 2019 – 2027.  

 

Przewodniczący Komisji Zdrowia Krzysztof Fiks poinformował, że komisja na swoim 

posiedzeniu zapoznała się z bieżącym funkcjonowaniem i stanem obiektu PCM  

w Grójcu oraz realizacją projektu budowy SOR przy szpitalu grójeckim.       

 

Przewodniczący Komisji Oświaty Robert Lipiec poinformował, że komisja na swoim 

posiedzeniu pozytywnie zaopiniowała projekty uchwały będące przedmiotem obrad 

dzisiejszej sesji. Na posiedzeniu została poruszona sprawa dot. udzielanych 

korepetycji w Liceum Ogólnokształcącym w Grójcu. Na posiedzenie została 

poproszona Dyrektor LO Grójec oraz radny Władysław Kumorek, który problem 

poruszył na jednej z wcześniejszych Sesji Rady Powiatu. Przewodniczący Komisji 

poinformował o przedstawionym raporcie z ewaluacji w LO Grójec, z którego wynika, 

że ok. 30% uczniów korzysta z korepetycji. Na posiedzeniu Dyrektor LO Grójec 

odnosząc się do sprawy stwierdziła, że od kilku lat w szkole prowadzane są 

konsultacje, kiedy to młodzież mająca problem z nauką może skorzystać z pomocy 

nauczycieli, która jest bezpłatna. Dyrektor LO na posiedzeniu zobowiązała się także 

do dokładnego przeanalizowania sprawy i pracy w kierunku zmniejszenia ilość 

korepetycji. Komisja na posiedzeniu zapoznała się również z pismem nauczycieli 

Zespołu Szkół Specjalnych w Grójcu dot. regulaminu wynagradzania nauczycieli oraz 



10 
 

szczegółowych warunków przyznawania dodatków do wynagrodzenia zasadniczego. 

Komisja podjęła decyzję, że podczas opracowywania nowego regulaminu 

wynagradzania propozycje nauczycieli zostaną rozpatrzone.   

        

Przewodniczący Komisji Rolnictwa Jan Madej poinformował, że na posiedzeniu 

komisji były poruszone tematy dot. gospodarki zasobami wodnymi na terenie 

powiatu, zadań Wydziału Budownictwa i Architektury oraz Geodezji, Kartografii, 

Katastru i Nieruchomości. Komisja również zapoznała się z pismem, jakie wpłynęło 

do komisji.   

 

Wiceprzewodnicząca Komisji Transportu Marzena Rosołowska poinformowała, że 

komisja odbyła dwa posiedzenia wyjazdowe w celu zapoznana się ze stanem 

technicznym dróg powiatowych oraz oceną dotychczas wykonywanych remontów.   

W najbliższym czasie odbędzie się posiedzenie podsumowujące.     

 

Ad. 8  

Interpelacje i zapytania radnych.  

 

Przewodniczący Rady Janusz Karbowiak poinformował, że nie wpłynęła żadna 

interpelacja czy zapytanie.  

 

Ad. 9  

Wolne wnioski i oświadczenia radnych.  

 

Radny Jan Madej poruszył sprawę rejestrowania pracowników sezonowych.  

W odpowiedzi Dyrektor PUP Marzanna Skoczek poinformowała, że w rejestracji 

pracowników sezonowych nie ma żadnych opóźnień. Wnioski wydawane są na 

bieżąco. Złożenie wniosku do PUP jest już legalnym zatrudnieniem.    

 

Następnie radny Jan Madej poruszył sprawę obsługi interesantów w KRUS Oddział 

Grójec, gdzie należy się zastanowić nad oddelegowaniem dodatkowych osób do 

obsługi.  

Radny Władysław  Kumorek poinformował, że w budynku KRUS nie ma miejsca, aby 

uruchomić dodatkowe stoisko do obsługi. Radny przypominał, że w poprzedniej 
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kadencji mieliśmy odpowiedź, że do końca 2019 r. budynek jest na gwarancji i nie 

można nic zrobić. Obecnie należy się zastanowić i ponowić sprawę.    

 

Radny Wojciech Wojtczak odniósł się do inwestycji drogowej w msc. Huta Błędowska 

gdzie został położony kabel niskiego napięcia w pasie drogowym. Miejsce 

usytuowania jest tam gdzie w przyszłości może być wykopany rów. Radny zwrócił się 

z zapytaniem czy była zgoda zarządu na położenie kabla w tym miejscu. Następnie 

radny zgłosił rozszerzenie napraw gwarancyjnych na drodze Nr 1622 W Błędów – 

Huta Błędowska między innymi trzy zastoiska wodne, przepust w msc. Wilhelmów, 

krata ściekowa przy przystanku autobusowym w msc. Fabianów gdzie nie ma 

odpływu. Następnie radny zwrócił się do Starosty o podjęcie kroków odnośnie 

ustalenia stanu prawnego działki w msc. Błędów.  (działka 492/1, 697/2). 

Radny zwracając się do Przewodniczącego Rady poinformował, że w czerwcu br. 

Klub Radnych PiS złożył skargę do Wojewody Mazowieckiego dot. zapisów  

w Statucie.  Radny zapytał się czy Wojewoda udzielił odpowiedzi.  

 

W odpowiedzi Przewodniczący Rady Janusz Karbowiak poinformował, że Wojewoda 

żadnych wniosków nie wystosował do Rady Powiatu w sprawie Statutu. Uchwała  

w sprawie zmian w Statucie Powiatu została podjęta i jest prawomocna.  

 

Starosta Krzysztof Ambroziak zwracając się do radnego Wojtczaka poinformował, że 

był radny w poprzedniej kadencji członkiem zarządu i powinien wiedzieć, kto wydaje 

zezwolenie na umieszczenie światłowodu w pasie drogowym.    

 

Radna Grażyna Kijuc zabierając głos zwrócił się do Przewodniczącego Rady, aby 

sesje zwoływane były na godz. 9.30 lub 10.00 ponieważ ma problemy z dojazdem. 

Przewodniczący Rady Janusz Karbowiak poinformował, że uwzględni prośbę radnej.  

 

Starosta Krzysztof Ambroziak odniósł się do nadzwyczajnej sesji rady powiatu 

w której nie mógł uczestniczyć i wyjaśnić wielu spraw. Padły słowa o „przejedzonych”  

5 mln zł.   

Następnie Starosta złożył oświadczenie w związku z rozbieżnościom podawanymi 

podczas posiedzeń Rady Powiatu.  Zgodnie z art 217 ust. 1 ustawy z dnia  

27 sierpnia 2009 roku o finansach publicznych / tekst jednolity Dz. U. z 2017 r, poz. 

2077 z zmianami / różnica między dochodami i wydatkami budżetu jednostki 
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samorządu terytorialnego stanowi odpowiednio nadwyżkę budżetu jednostki 

samorządu terytorialnego albo deficyt budżetu jednostki samorządu terytorialnego. 

Zgodnie z art 217 ust. 2 pkt. 6 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku o finansach 

publicznych / tekst jednolity Dz. U. z 2017 r, poz. 2077 z zmianami / wolne środki 

określane są, jako nadwyżka środków pieniężnych na rachunku bieżącym jednostki 

samorządu terytorialnego, wynikających z rozliczeń wyemitowanych papierów 

wartościowych, kredytów i pożyczek z lat ubiegłych.  Następnie poinformował,  

że zgodnie ze sprawozdaniem Rb-NDS – sprawozdanie o nadwyżce/deficycie 

jednostki samorządu terytorialnego za okres od początku roku do dnia 31 grudnia 

2018 r sporządzonym dnia 18 lutego 2019 r nadwyżka budżetowa za 2018 r. 

stanowiła kwotę 5.048.491,92 złotych natomiast wolne środki za 2018 r stanowiły 

kwotę 4.346.630,63 złotych. 

Nie można mówić o przejedzonych środkach jak wszyscy radni byli na sesjach  

i głosowali za uchwałami, które wprowadzały te zmiany.  

Następnie Starosta przedstawił, na jaki cel zostały rozdysponowane środki: 

1. Uchwała Nr VI/45/2019 Rady Powiatu Grójeckiego z dnia 28.03.2019 r . 

- pokrycie zmniejszenia części oświatowej subwencji ogólnej - 1 548 731 zł.  

- termomodernizacja DPS Tomczyce - dodatkowe środki na instalację  

elektryczną – 520.000 zł. 

- zwiększenie dotacji podmiotowej dla Muzeum w Warce – 120.000 zł. 

- zabezpieczenie środków własnych na realizację zadania inwestycyjnego pn. " 

Przebudowa drogi powiatowej nr 1612W Rożce - Ciechlin w msc. Ginetówka na 

odcinku od km 3+790 do km 5+060 o dł. 1.270,00 mb " – 96.800 zł. 

- zabezpieczenie środków własnych na realizację zadania inwestycyjnego pn. " 

Przebudowa drogi powiatowej nr 1627W Łęczeszyce - Błędów w msc. Dąbrówka 

Stara na odcinku od km 3+000 do km 3+700 o dł. 700,00 mb " – 70.000 zł.  

Łączna kwota to 2.355.531 zł.  

2. Uchwała Nr XI/65/2019 Rady Powiatu Grójeckiego z dnia 27.06.2019 r. 

- zabezpieczenie środków własnych na realizację zadania inwestycyjnego  

pn. „ Przebudowa drogi powiatowej nr 1614 W Trzylatków – Kozietuły na odcinku od 

km 6+153,90 do km 9+206,00 oraz od km 9+241,00 do km 9+792,90 " – 340.000 zł. 

- zabezpieczenie środków własnych na realizację zadania inwestycyjnego  

pn. „ Przebudowa boiska sportowego wielofunkcyjnego przy Zespole Szkół 

Ponadgimnazjalnych w Warce ” – 204.750 zł. 
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- zabezpieczenie środków własnych na realizację zadania inwestycyjnego  

pn. „Przebudowa drogi powiatowej Nr 1604 W Szczęsna – Rożce na odcinku przez 

msc. Bikówek o dł. 2,3 km " – 178.729 zł. 

- remont dachu na budynku sali gimnastycznej przy LO w Grójcu – 172. 000 zł. 

- opracowanie audytu dla Powiatowego Centrum Medycznego Sp. z o. o. w Grójcu 

oraz Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Nowym Mieście 

n/Pilicą wraz z elementami programu naprawczego – 75. 000 zł. 

- wykonanie osuszania ścian budynku SOSW w Nowym Mieście  - 70.000 zł. 

- zabezpieczenie środków własnych na realizację zadania inwestycyjnego  

pn." Przebudowa drogi powiatowej nr 1607 W Konie - Wilków na odcinku Wilczoruda 

Parcela - Ciechlin od km 3+190 do km 4+990 o długości 1800,00 mb " – 36.016 zł. 

- zabezpieczenie środków własnych na realizację zadania inwestycyjnego  

pn. „ Wykonanie dokumentacji projektowej na przebudowę ul. Poświętne w Grójcu 

wraz z przebudową ul. Ks. P. Skargi w Grójcu w zakresie skrzyżowania " – 22.000 zł. 

- zakup zapory sieciowej dla potrzeb Starostwa Powiatowego w Grójcu – 20.000 zł. 

- remont pomieszczeń internatu w CKZ i U w Nowej Wsi – 18.500 zł. 

- zakup emulsji oraz kruszywa do bieżących napraw dróg powiatowych – 10.000 zł. 

- rozbiórka kotłowni na terenie CKZ i U w Nowej Wsi – 6.200 zł. 

- zwiększenie dotacji celowej dla Powiatu Przysuskiego z przeznaczeniem  

na pokrycie kosztów rehabilitacji mieszkańca powiatu grójeckiego w Warsztacie 

Terapii Zajęciowej położonym w powiecie przysuskim – 1. 154 zł. 

Łączna kwota to 1.154.349 zł. 

Ogółem została rozdysponowana kwota – 3.509.880 zł. Kwota wolnych środków 

pozostająca do podziału to – 836.750 zł.     

 

Starosta Krzysztof Ambroziak złożył oświadczenie na ręce przedstawiciela Klubu PiS 

p. Teresy Bednarskiej z uwagi na nieobecności Przewodniczącego Klubu radnego 

Michała Prusia.  

 

Przewodniczący Rady Janusz Karbowiak poinformował, że trzeba jeszcze wyjaśnić 

nieprawdziwe stwierdzenia, które są powielane przez radnego Wojtczaka i radną 

Steczkowską o 5 mln zł. zapisanych w budżecie gdzie kwota po 2. 000.000 zł. jest 

zabezpieczona na PCM Grójec oraz SP ZOZ Nowe Miasto. Przewodniczący 

poinformował o Uchwale Zarządu Powiatu z 14.11.2018 r. , która jest podpisana 

między innymi przez radnego Wojtczaka. Przewodniczący Rady zwrócił się do 
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radnego Wojtczaka o wskazanie w tym budżecie gdzie jest zapisane po 2.000.000 zł 

na szpitale.  Przewodniczący Rady zaapelował do radnego o nieprzedstawianie 

społeczeństwu nieprawdziwych informacji.  

Następnie Przewodniczący Rady odniósł się do sprawy kredytów w Magellanie gdzie 

radny Wojtczak zarzekał się, że poprzedni rządzący nie korzystali z takiej pomocy 

finansowej. Przewodniczący Rady przedstawił Uchwałę Zgromadzenia Wspólników 

gdzie Przewodniczącym Zgromadzenia był p. Wojtczak. Dokument stwierdza 

zaciągnięcie kredytu na kwotę 800.000 zł.  

Następnie Przewodniczący Rady przypominał obrady ostatniej Sesji Rady Powiatu 

gdzie radny Wojtczak mówił, że sesja jest zwołania nieprawne i jest nieprawomocna 

oraz, że nie będzie głosował i zaskarży obrady sesji do Wojewody. Przewodniczący 

Rady poinformował, że sesja została zwołana zgodnie z regulaminem i zacytował §3 

pkt. 3. Sesje nadzwyczajne obowiązany jest zwołać przewodniczący na wniosek, – 

co najmniej ¼ ustawowego składu rady, zarządu. pkt 4 Sesja nadzwyczajna jest 

zwoływana na dzień przypadający w ciągu 7 dni od dnia złożenia wniosku. Sesja 

nadzwyczajna została zwołana w trzecim dniu od złożenia wniosku.  Wszystkie te 

punkty regulaminu zostały spełnione i obrady sesji nadzwyczajnej były prawidłowo 

zwołane i są prawomocne. 

 

Radny Wojciech Wojtczak odnosząc się do oświadczenia Starosty poinformował, że 

Klub PiS już wcześniej prosił o takie przedstawianie informacji, na jaki cel zostały 

przeznaczone środki. Zwrócił się z zapytaniem, dlaczego wcześniej taka informacja 

nie została przedstawiona tylko dopiero teraz. Środki zostały rozdysponowane na 

inne cele niż szpitale. Następnie radny przypominał, że na sesji nadzwyczajnej 

Przewodniczący Rady w sposób nieodpowiedni wystąpił do Ministra Suskiego  

i Marszałka Karczewskiego, które to osoby są znaczące w państwie. Zadaniem 

Przewodniczącego Rady jest prowadzenie obrad sesji a wypowiedzi nie są 

wypowiadane w imieniu rady tylko we własnym. Odnosząc się do sprawy Magellana 

poinformował, że kredyt miał na celu skonsolidowanie wcześniej zaciągniętych 

zobowiązań.  

 

Przewodniczący Rady Janusz Karbowiak wyjaśnił, że oprócz funkcji 

Przewodniczącego jest również radnym i ma prawo zabierać głos a radny Wojtczak 

nie będzie mówił czy mam takie prawo czy nie.  
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Radny Robert Lipiec poinformował, że jest zaskoczony postawą radnego Wojtczaka. 

Wszystkie uchwały są przedstawiane na sesji i dostarczane radnym powinien radny 

wiedzieć, nad czym głosuje. Na dzisiejszej sesji mówi radny, że z oświadczenia 

Starosty dowiedział się, na co zostały przekazane środki. Radny zaapelował  

o merytoryczną dyskusję.  

 

Radny Wojciech Wojtczak poinformował, że Przewodniczący Rady powinien 

prowadzić obrad zgodnie z przepisami Statutu. Przewodniczący Rady nie widzi, że 

proszę o głos, który jest notorycznie mi nieudzielany.  

 

Przewodniczący Rady Janusz Karbowiak zwracając się do radnego Wojtczaka 

poinformował, że jest radnym, który zabiera głos najczęściej na sesji. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Fiks zabierając głos poinformował, że nikt nie 

myśli o prywatyzacji szpitali. Jedynie, co chcemy zrobić to podjąć takie działania, 

które będą miały za zadanie ograniczenie zadłużania placówek. Będziemy robić 

wszystko, aby te szpitale funkcjonowały.  

 

Starosta Krzysztof Ambroziak odniósł się do słów radnego Wojtczaka, który twierdzi, 

że Przewodniczący Rady nieodpowiednio odnosi się do Marszałka Karczewskiego. 

Starosta poinformował, że obrady oglądał on-line a zachowanie Przewodniczącego 

Rady było odpowiednie gdzie po słowach w gabinecie Marszałka i rozmowach na 

temat szpitali były pewne ustalenia a na sesji Marszałek mówi, że przyprowadzi ludzi 

i wyjdzie na ulicę. Natomiast p. Poseł mówi „oddajcie władzę to znajdą się 

pieniądze”. Odnośnie prywatyzacji szpitali Starosta poinformował, że Zarząd Powiatu 

jest przeciwny prywatyzacji szpitali. Służba zdrowia jest publiczna i muszą być 

rozwiązania odgórne a nie może być wszystko przerzucane na samorządy. Starosta 

zaapelował o niewprowadzane społeczeństwa w błąd przestawiając nieprawdziwe 

informacje.   

 

Radny Jan Madej zaproponował, aby do Statutu wprowadzić czas wystąpień 

radnych. Na każdej sesji słuchamy tego samego głównie radnego Wojtczaka.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Fiks przypominał jak na jednej  

z wcześniejszych sesji Przewodniczący Rady dziękował radnej Bednarskiej za 
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pomoc w pozyskaniu karetek.  Teraz okazało się, że nie ma karetek dla naszych 

szpitali. Wiceprzewodniczący Rady przypominał wypowiedź Marszałka 

Karczewskiego, który powiedział „ nawet jakbym miał 20 mln to bym nie dał”. Szpitale 

są dobrem, z którego korzystamy wszyscy i powinno nam zależeć, aby te placówki 

funkcjonowały jak najlepiej.  

 

Przewodniczący Rady Janusz Karbowiak przypominał, że na jednej  

z wcześniejszych sesji radna Bednarska mówiła, że Minister Suski jest na bieżąco 

informowany, co się dzieje w powiecie i karetki będą, ale jednak stało się inaczej. 

Przewodniczący Rady zaapelował, aby osoby rządzące na górze spojrzały na 

sytuację trochę inaczej, bo nigdy nie wiadomo, komu taka karetka będzie potrzeba.    

 

Radny Adolf Maciak odniósł się do sprawy Magellana informując, że to jest nie  

w porządku, że Przewodniczący Rady pokazuje podpisany dokument a nie mówi, że 

poprzednia ekipa rządząca (PO, PSL) podpisała dwie umowy z Magellanem ze 

znacznym oprocentowaniem (12%). Odnośnie szpitala w Nowym Mieście to była  

p. Dyrektor spłaciła te zobowiązania. Następnie radny odniósł się do karetek 

informując, że w poprzednich latach szpitale otrzymywały karetki. Radny 

poinformował, że ma nadzieję i wierzy, że te karetki będą dla naszych szpitali.   

 

Przewodniczący Rady Janusz Karbowiak zwrócił się do radnego czy słuchał ze 

zrozumieniem, radny Wojtczak twierdził, że za rządów PiS kredyt nie był zaciągany 

w Magellanie a prawda jest inna.  

 

Radna Teresa Bednarska poinformowała, że karetki to jest sprawa priorytetowa  

i taką potrzebę rozumie minister Suski oraz Marszałek Karczewski, ale twierdzenie, 

że Minister Suski spowodował, że tych karetek nie ma jest bardzo niesprawiedliwe  

i nie na miejscu. Radna poinformowała, że należy wykazać cierpliwość i karetki będą 

przekazane. Ekipą rządzącą w powiecie kieruje postawa roszczeniowa i brak 

umiejętności prowadzenia rozmów. Radna zaapelowała o cierpliwość.   

  

Przewodniczący Rady Janusz Karbowiak odnosząc się do wypowiedzi radnej 

poinformował, że od 10 lutego br. kilkakrotnie rozmawiał z p. Ministrem w sprawie 

spotkania. Prosiliśmy również radną o pomoc w zorganizowaniu spotkania i do 

spotkania nie doszło. Natomiast z Marszalkiem Karczewskim nie było problemu, aby 
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umówić spotkanie. Polityk musi mieć klasę, aby umieć rozmawiać ze 

społeczeństwem i samorządami.     

 

Radna Teresa Bednarska odnosząc się do wypowiedzi Przewodniczącego Rady 

zwróciła się z zapytaniem, czego Przewodniczący oczekuje mówiąc „nie ma klasy”  

te słowa idą w eter. Należy ważyć słowa, jakie się wypowiada publicznie. 

 

Przewodniczący Rady Janusz Karbowiak wyjaśnił, że mówiąc „nie ma klasy” miał na 

myśli, że polityk powinien powiedzieć -spróbuje pomóc w tym temacie- lub milczeć 

i nic się nie odzywać. Trzeba mieć odwagę i od razu poinformować, że nie będzie 

rozmów oraz pomocy. Na sesji padły słowa Ministra „ jak oddacie władzę będą 

pieniądze”. Te słowa powinny być wypowiedziane w lutym, kiedy pierwszy raz były 

prowadzone rozmowy z Ministrem.     

 

Radna Grażyna Kijuc zabierając głos zwróciła się do Przewodniczącego Rady, aby 

nie komentował jej wypowiedzi. Radna poinformowała, że na dzisiejszej sesji nie 

zabierała głosu, ponieważ jest to sesja przez wyborami i nie powinno być spektaklu 

politycznego. Społeczeństwo oglądające dzisiejszą sesję wyciągnie sobie wnioski, 

kto tu chciał, kogo urobić.  

 

Przewodniczący Rady Janusz Karbowiak powiedział czy zarzucanie, że sesja została 

zwołana niezgodnie z prawem to jest polityka. Wy Państwo próbujecie ze 

wszystkiego robić politykę. Zawsze powtarzam jak najmniej polityki tu na sesji są 

sprawy ponad polityczne jak np. pozyskanie karetek. 

 

Radna Marzena Rosołowska zabierając głos poinformowała, że w radzie jest 

pierwszą kadencję i nie interesuje jej, kto jest z jakiego ugrupowania jak również  

i mieszkańców. Jesteśmy wybrani po to, aby służyć społeczeństwu i abyśmy jak 

najwięcej zrobili dla naszego powiatu.      

 

Radny Władysław Kumorek odnosząc się do wypowiedzi radnych zaapelował o mniej 

uporu. Radny poinformował, że pamięta sesję, kiedy byli parlamentarzyści gdzie  

p. Marszałek powiedział, że nawet jakby dał miliardy złotych to w pierwszej kolejności 

musiałby usłyszeć program naprawy. Odnoście nadwyżki budżetowej wystarczy 

powiedzieć, że odchodząca władza zostawiła nadwyżkę ok. 4-5 mln i jej intencją jest 
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przekazanie na szpitale. Natomiast nowa władza od pewnego momentu przejmuje 

rządy i to ona decyduje, co z tymi środkami zrobi.   

 

Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Fiks zgłosił wniosek o zamknięcie sesji Rady 

Powiatu.  

 

Obecni radni nie wyrazili sprzeciwu.  

 

Ad. 10  

Z uwagi na wyczerpanie porządku obrad Przewodniczący Rady Powiatu Janusz 

Karbowiak o godz. 11.50 zamknął posiedzenie wypowiadając formułę „Zamykam 

Sesję Rady Powiatu Grójeckiego”. 

 

 

     Protokołowała:                                                                    Przewodniczył: 

 

     Ineza Banach                                                                    Janusz Karbowiak   

 

 


